



30 April 2007

**Statement from the International Judges of the
Extraordinary Chambers in the Courts of Cambodia**

The international judges of the Extraordinary Chambers in the Courts of Cambodia were pleased to learn of the recent decision of the Cambodian Bar Council to institute a flat registration fee of 500 USD for all international lawyers appearing before the court.

The international judges are confident that this fee will not hinder international lawyers, particularly those working in a pro bono capacity, from registering with the Cambodian Bar and taking part in the historic work of the Extraordinary Chambers.

With this decision, the international judges believe that a successful plenary can now be called to adopt the internal rules of the Extraordinary Chambers. It is expected that this plenary will be held in the last week of May 2007.

The international judges express their hope that Extraordinary Chambers can move forward without further delay, so as to discharge its historic responsibility to find justice for the Cambodian people.

Les juges internationaux des Chambres Extraordinaires au sein des juridictions cambodgiennes ont pris connaissance avec satisfaction de la récente décision du Conseil de l'ordre des avocats du Barreau du Cambodge, aux termes de laquelle un droit d'enregistrement d'un montant de 500 \$ sera institué pour tous les avocats internationaux intervenant devant le Tribunal.

Les juges internationaux ont bon espoir que ce montant ne gênera en rien les avocats étrangers, particulièrement ceux qui interviendront gratuitement, dans leur inscription au barreau du Cambodge et leur participation à la tâche historique des Chambres Extraordinaires.

Grâce à cette décision, les juges internationaux estiment qu'une Assemblée Plénière peut maintenant être utilement convoquée pour l'adoption du Règlement intérieur des Chambres Extraordinaires. Cette Assemblée se tiendra vraisemblablement au cours de la dernière semaine de Mai 2007.

Les juges internationaux forment le vœu que les Chambres Extraordinaires commencent leur activité sans plus tarder, assumant pleinement la responsabilité historique qui est la leur et qui consiste à rendre la justice au peuple cambodgien.

